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OKRM/199/2023/Z/98

Volební období 9 (2022 – 2026)

Z Á P I S
z 13. jednání kulturní komise rady města konaného dne 4. 12. 2023

Přítomni: Ing. Radim Beránek, Pavla Heyduková, Vladimíra Hrušková, Ladislava 
Krejčová, Jiří Ptáček, Bc. Daniel Turek, Ing. Michal Voleník

Omluveni: Petr Kolář, Dominik Kroutil, Mgr. Hynek Látal, Ph.D., Michaela Šebková

Nepřítomni:

Hosté: Zuzana Kudláčková, Mgr. Iva Sedláková, Mgr.  Lucie Barnat, Mgr.  Veronika 
Láchová

Schválený program:

1. Různé
Vystoupení Zuzany Kudláčkové
Náměstkyně primátorky Z. Kudláčková seznámila přítomné se schválením jednoletého 
dotačního programu Radou města. Víceletý dotační program do data jednání schválen 
nebyl. J. Ptáček upozornil, že oba dotační programy přinášejí řadu změn a zvyšují nároky 
na žadatele, takže s ohledem na opožděné schválení jednoletých dotací (a čekání na 
vyhlášení víceletých dotačních řízení) některé mohou postavit do složité situace. Z. 
Kudláčková přislíbila informovat veřejnost přes odbor vnějších vztahů již následující 
týden.   
Z. Kudláčková upozornila na zahájení příprav k celoročním oslavám 760. výročí založení 
města v roce 2025. Záměrem je zapojit kulturní organizace města a oslavu pojmout jako 
nultý ročník městských slavností s obecným zaměřením na téma vody. D. Turek se zeptal 
na expedici městských prostředků a upozornil na potřebu řešit to s předstihem. Z. 
Kudláčková si toho je vědoma a finanční prostředky na oslavy chce akcentovat 
prostřednictvím speciálního opatření v jednoletých dotačních žádostech na rok 2025. D. 
Turek by byl rád za vyhlášení v dřívějším termínu jako samostatný grant. 

2. Evropské hlavní město kultury 2028
Vystoupení Lucie Barnat a Veroniky Láchové
L. Barnat přítomné seznámila s dosavadním průběhem kandidatury na EHMK 2028. Z roku 
2023 vyzdvihla práci na programu na roky 2024-2025 během 2. poloviny letošního roku, 
vznik zapsaného ústavu a volby jeho nové ředitelky V. Láchové v listopadu 2023. 
V krátkosti představila rozpočet let 2024-2029 a zdroje, ze kterých bude primárně čerpán.
Jednání opustili V. Hrušková, L. Krejčová a M. Voleník.
L. Barnat představila záměr tříletých grantů na roky 2026-2028, které budou pokrývat 
oblasti, které mají stávající projekt EHMK obohatit o nové záměry (vyhlášen bude na 
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začátku roku 2024). Vybrané projekty budou během roku 2025 dopracovávány v kooperaci 
s týmem EHMK. 
Celá prezentace L. Barnat byla rozeslána všem členům kulturní komise.
V. Láchová plánuje přiblížit téma EHMK 2028 širším vrstvám větším důrazem na 
komunikaci a na srozumitelný jazyk.
K úloze zapsaného ústavu České Budějovice – Evropské hlavní město kultury 2028 
podotkla, že tzv. „Kulturní ostrov“ z místních organizací do velké míry ponese vlastní 
zodpovědnost v rámci svých kapacit. Ústav bude aktivně zajišťovat další zdroje, protože 
zisk titulu neznamená zajištěné financování na jednotlivé projekty.     
Na dotaz D. Turka, zda ředitelka očekává programové změny, V. Láchová odpověděla, že 
hodlá především nově nastavit interní procesy. Některé z naplánovaných projektů se mohou 
změnit co do rozsahu. Každá radikálnější změna ale bude intenzivně konzultována 
s centrálou ECoC a městem České Budějovice.
Na závěr pozvala členstvo KK na zájezd do Bad Ischlu 20. ledna 2024 na zahájení EHMK 
2024.

Vysvětlivka: v závorce je uveden výsledek hlasování (x - a,b,c), a = počet hlasujících pro, b = 
počet hlasujících proti, c = počet těch, kteří se zdrželi x = počet přítomných členů.

13. jednání kulturní komise rady města bylo ukončeno v 18:30 hod.

Soubor usnesení:

V Českých Budějovicích dne 4. 12. 2023

Zapsal(a): Jiří Ptáček, člen komise

Ověřil(a): Bc. Daniel Turek

Bc. Daniel Turek
předseda komise

v. r.

v. r.

v. r. 




